



學校地址：元朗錦綉花園荔枝北路133號 電話：24822820 傳真：24820718
電郵：YUENLONG@HONGCHI.ORG.HK 網址：WWW.HCMLS.YL.EDU.HK

校長的話 Words from the Principal

轉眼之間，這已是我在元曦服務的第十五個年頭。回想那些年的初小學生，現時已長成健康的年青人，有些已畢業離校，融入社會，有些現時是準畢業生，正努力在校裝備自己，為將來的銜接生活做好準備。在這由初小至高中的過程中，看見學生愉快學習，成長路上逐漸建立「信心、愛心、恆心、開心」的特質。元曦全校教職員，秉持初心，堅守「匡扶智障」精神，讓每一位學生能「自立自決、必展所長、回饋社會！」

今年對我們而言更具特別意義—學校迎來了四十五周年校慶。四十五載的歲月，見證了師生的努力與成長，也凝聚了校友、家長與社區的支持與情誼。這份歷史與傳承，正是我們邁向未來的力量！

新春的爆竹聲伴隨著馬年到來，「馬」象徵著不畏艱難，勇往直前。我們期盼同學們勇敢面對未來的挑戰，保持好奇心與探索的熱情，在學習與生活中不斷突破自我；也希望大家彼此扶持，營造溫暖而包容的校園氛圍，彼此同心，互相效力，為學生的學習與成長，全力以赴。

在這元曦的土壤上，大家都在不同的時間線上為學生努力及付出，讓一棵棵的幼苗茁壯成長。願我們繼續秉承初心與信念，與每一位學生同行，讓學生們發展潛能，活得精彩！

In the blink of an eye, this marks my fifteenth year serving at the school. Looking back at those years, the lower primary students have grown into healthy young adults. Some have graduated and integrated into society, while others are soon-to-be graduates, diligently preparing themselves for the next chapter of their lives. Throughout this journey from lower primary to senior secondary education, I have witnessed students' joy in learning and the gradual development of the traits such as "Confidence, Love, Perseverance and Joy". All teachers and staff at our school remain committed to our mission, upholding the spirit of "Supporting individuals with intellectual disabilities", ensuring that every student can be independent, make their own decisions, fully develop their potential and contribute to society!

This year holds special significance for us as the school celebrates its 45th anniversary. Over these forty-five years, we have witnessed the dedication and growth of both teachers and students, as well as the support and deep bonds formed among alumni, parents and the community. This rich history and tradition is the strength that propels us into the future! As the sounds of fireworks herald the arrival of the Year of the Horse, which symbolizes perseverance and courage, we hope that students will bravely face the challenges ahead. We encourage them to maintain their curiosity and passion for exploration, continually pushing their limits in both learning and life. Moreover, we aspire to create a warm and inclusive school atmosphere where everyone supports one another. Together, let us be united in our efforts, fully committed to the learning and growth of every student.

In the nurturing soil of our school, everyone is tirelessly working and contributing at different times to help our students flourish, allowing each little seedling to grow strong and healthy. May we continue to uphold our aspirations and beliefs, walking alongside each student to help them develop their potential and live their lives to the fullest!

2025台灣
烏來馬拉松



陳敬峰校長

Mr. Chan King Fung
Principal

STEAM教育啟航 · 智啟學生潛能

STEAM Education Sets Sail.Unlocking Students' Potential

是次與浸會大學合作的融合活動分別於學校及錦綉社區進行。活動中，本校學生與浸大學生利用紅外線相機和平板電腦為錦綉社區進行能源審核，了解太陽能板的用途，並合作創作與能源相關的視藝作品。學生表現積極投入，更從另一角度重新認識社區，加強與社區的連繫。

This inclusive activity, organized in collaboration with Hong Kong Baptist University (HKBU), took place at both the school and in the community of Fairview Park. During the activity, our students will team up with university students to use infrared cameras and tablets to conduct an energy audit of the Fairview Park's community. They will learn about the uses of solar panels and work together to create visual art works related to energy. The students participated actively and enthusiastically, gaining a new perspective on their community and strengthening their connection with it.



STEAM工作坊:
BU X 能源探索
STEAM WORKSHOP: HKBU X
ENERGY EXPLORATION

STEAM教育啟航·智啟學生潛能

STEAM Education Sets Sail.Unlocking Students' Potential

部份同學於10月參觀香港太空館，從中認識太空人在太空生活的挑戰，學習與太空相關的科學理論。在活動中，大家都對展品和導覽介紹很感興趣，例如：火箭升空體驗裝置、反作用力滾球等。此外，學生在活動中能認識我國升空發展，如：第一位升空的太空人楊利偉，提升了國民身份認同感。

Some students visited the Hong Kong Space Museum in October, where they learned about the challenges astronauts face while living in space and explored science theories related to outer space. During the activity, everyone showed great interest in the exhibits and guided tours, such as the rocket launch simulator and the rolling ball about the reaction force. Additionally, students gained insights into China's advancements in space exploration, including the first astronaut, Yang Liwei, which enhanced their national identity and pride.



STEAM 太空探索團 STEAM SPACE EXPLORATION TOUR



學生在活動中認識了時下的新興競賽活動——無人機足球，又嘗試操作無人機與同學進行一對一足球比賽。現場氣氛熱烈，觀賽同學紛紛為比賽者打氣，大家都十分投入！

During the activity, students were introduced to the emerging sport of drone soccer and had the opportunity to operate drones in one-on-one soccer matches with their classmates. The atmosphere was electric, with fellow students cheering on the participants, creating a lively and engaging environment.



STEAM無人機足球工作坊 STEAM DRONE SOCCER WORKSHOP



認識國家科技及文化

Understanding Chinese Technology and Culture

到訪內地姊妹學校 - 深圳羅湖區星園學校交流活動

Visit to Our Mainland Sister School - Shenzhen Luohu District Xingyuan School Exchange Activity



2025年11月7日，學校與內地姊妹學校-深圳市羅湖區星園學校共同舉辦「深港同心繪長卷·科教共融創未來」姊妹學校交流活動。此次活動是深港兩地特殊教育領域的一次深度互動，涵蓋科技探索與藝術共創。活動得到內地桂木園社區黨建項目組、深圳大學心理學院及香港浸會大學地理學系的多方支持，形成「校社協同、高校助力」的育人新格局。

On 7th November 2025, our school and Mainland sister school, Shenzhen Luohu District Xingyuan School, have jointly organized a sister school exchange activity titled "Shenzhen-Hong Kong United in Creating a Long Scroll-Co-creating Future through Science and Education Integration". This event represents a deep interaction between the special education sectors of Shenzhen and Hong Kong, encompassing both technological exploration and artistic collaboration. The activity is supported by various organizations, including the Gui Mu Yuan Community Party Building Project Group, the Psychology Department of Shenzhen University, and the Geography Department of Hong Kong Baptist University, creating a new educational framework that emphasizes "school-community cooperation and university empowerment".

北京市門頭溝區育園小學到校參觀交流活動

Visit and Exchange Activity with Beijing Mentougou Yuyuan Primary School

2025年10月15日，北京市門頭溝區育園小學到訪本校，活動以分享、參觀和藝術互動創作為主。來訪團隊首先參觀校園，走進圖書館與特色教室，了解學校的環境與辦學特色。學生互動活動更添熱情，育園學校學生與本校學生共同進行視藝創作，展現了創意與活力。整個行程豐富而充實，增進了彼此的了解與友誼。

On 15th October, the visit to Beijing Mentougou Yuyuan Primary School focused on sharing, campus tours, and interactive art creation.

The visiting team began by touring the campus, visiting the library and specialized classrooms to gain insight into the school's environment and educational philosophy. The student interaction session was particularly high-spirited, as students from both Yuyuan and our school collaborated on visual arts projects, showcasing their creativity and energy. The entire itinerary was concise yet fulfilling, significantly enhancing mutual understanding and friendship.



認識國家科技及文化

Understanding Chinese Technology and Culture



高中「珠海航空科技內地考察」活動

“Zhuhai Aerospace Technology Mainland Study Tour” for Senior Secondary Students

在高中「珠海航空科技內地考察」活動中，師生們走訪了珠海的各處景點，了解內地城市的最新發展。活動安排包括參觀航空展館，並由專業人員講解航空工程、航天探索及未來科技的應用。此次考察不僅拓展了同學們的視野，也加深了他們對國家科技成就的認識，激發了追求理想與探索未知的熱情。整個活動在學習與啟發中圓滿結束，為高中生活留下了難忘的篇章。

During Zhuhai Aerospace Technology Mainland Study Tour, teachers and students visited aviation technology bases in Zhuhai and its surrounding areas to learn about the latest developments in China's aerospace industry. The programme included visits to aviation exhibition halls, close-up observations of aircraft and spacecraft models, explanations from professionals about aerospace engineering, space exploration and future technology applications. Students were not only able to experience the impressive power of aviation technology firsthand but also cultivated a growing interest in scientific innovation through interactive discussions. This study tour expanded the students' horizons and deepened their understanding of our nation's technological achievements, inspiring them to pursue their dreams and explore the unknown. The entire activity concluded successfully, leaving an unforgettable chapter in their school journey.



高中中華文化節

Chinese Culture Festival for Senior Secondary Students

本校舉辦的高中中華文化節，活動內容豐富多元，旨在讓同學在輕鬆互動中認識並體驗中華文化的精髓。透過「中華文化繪本工作坊」，同學深入了解古代運動會的精神與古代印刷術的智慧，感受先民的創意與生活智慧。其次，在傳統文化活動中，大家可親手製作麵粉公仔與油紙傘，從中體驗工藝的細緻與傳統美學的魅力。最後，透過多樣化的文化體驗活動，同學不僅能增進對中華文化的認識，更能在過程中培養歸屬感，進一步加深對國民身份的認同。

Our school will soon host the annual High School Chinese Culture Festival, featuring a wide variety of engaging activities designed to help students explore and experience the essence of Chinese culture in a relaxed and interactive way. Through the “Chinese Culture Picture Book Workshop,” students will gain deeper insights into the spirit of ancient sports events and the ingenuity of ancient printing techniques, appreciating the creativity and wisdom of our ancestors. In addition, traditional cultural activities will allow participants to craft flour figurines and oil-paper umbrellas by hand, experiencing the delicacy of craftsmanship and the charm of traditional aesthetics. Finally, through diverse cultural experiences, students will not only enhance their understanding of Chinese culture but also cultivate a sense of belonging, further strengthening their recognition of national identity. This cultural festival is not only a valuable learning opportunity but also an important platform for emotional connection and cultural heritage.



全校義工計劃.促進學生全人發展

SCHOOL-WIDE VOLUNTEER PROGRAM: PROMOTING HOLISTIC DEVELOPMENT IN STUDENTS

本年度以「信心相伴勇敢行，關愛溝通建共融。」為主題，推行元曦義工領袖計劃。計劃的目標旨在透過義工領袖培訓和服務經驗，培育學生的「自信」、「勇氣」、「關愛」和「善於溝通」等素質，以提升個人潛能、學習領導和組織技巧、增進團隊合作能力和社會責任感，並鼓勵學生成為積極及承擔的良好公民。

This year, the program was themed "With confidence as our companion, we walk with courage; through care and communication, we build a world of inclusion." under which the Volunteer Leadership Program was implemented. The goals of the program aimed to cultivate qualities such as "confidence", "courage", "caring" and "effective communication" in students through volunteer leadership training and service experiences. By participating in this program, students could unlock their personal potential, learn leadership and organizational skills, enhance teamwork abilities, and develop compassion and a sense of social responsibility. Additionally, the program encouraged students to become proactive and responsible citizens, contributing positively to their communities.



學生學習及成長活動 - 精華篇

Students' Learning and Growth Activities - Highlights

恆心挑戰營

Perseverance Challenge Camp



學校生日會

Birthday Parties



高中配屬計劃

Job Matching Scheme for Senior Secondary School



拉丁美洲藝術文化體驗

Latin American Arts and Culture Experience



學生學習及成長活動 - 精華篇

Students' Learning and Growth Activities - Highlights

學校旅行

School Picnic



聖誕聯歡會

Christmas Party



劍擊體驗

Fencing Experience



漫眾同樂

"Comic Fun for All: The Magic of Hong Kong Comedy Comics" Exhibition



學生學習及成長活動 - 精華篇

初小跨課程活動

Interdisciplinary Activities for lower primary students



高小跨課程活動

Interdisciplinary Activities for upper primary students



初中跨課程活動

Interdisciplinary Activities for junior secondary students



高中跨課程活動

Interdisciplinary Activities for senior secondary students



45周年校慶活動一覽

45th Anniversary Celebration Activities Overview



匡智元朗晨曦學校今年喜迎四十五周年校慶，特別舉辦一系列慶祝活動，與師生、家長及社區共同分享喜悅。活動內容包括：「校慶典禮暨學生成果展」、「開放日暨學生成果展」、「全港特殊學校填色比賽」、「全校硬筆書法比賽」、「四十五周年飛揚全運會」，以及帶領學生前往內地姊妹學校舉行「四十五周年深港同心繪長卷」等。

This year, Hong Chi Morninglight School, Yuen Long joyfully celebrates its 45th anniversary with a series of special events to share the joy with students, parents and the community. The celebratory activities include: "45th Anniversary Celebration Ceremony cum Student Achievement Exhibition", "45th Anniversary School Open Day cum Student Achievement Exhibition", "Coloring Competition for Special Schools in Hong Kong", "Chinese Penmanship Competition", "Morninglight Soars with Sport at 45" and a special visit to our Mainland sister school for the "45th Anniversary Shenzhen-Hong Kong United in Creating a Long Scroll" activity.

元曦45周年飛揚全運會 Morninglight Soars with Sport at 45



讓我們欣賞下各個比賽中獲獎的優秀作品吧!

填色比賽 Colouring Competition



硬筆書法比賽 Chinese Penmanship Competition

同時感謝各參賽學校及同學的踴躍參與。



姊妹學校交流

Exchange Activity with the sister school



透過多元化的活動，本校不僅展現學生的學習成果與才華，更進一步促進深港教育交流，凝聚社區力量，共同見證四十五周年的重要里程碑。

Through a variety of activities, our school has not only showcased students' learning outcomes and talents but also further promoted educational exchanges between Shenzhen and Hong Kong. We aimed to unite the power of the community and collectively witnessed this significant milestone of our 45th anniversary.

新教師的話

Voices of New Teachers

我是許卓嵐老師，

很高興在匡智元朗晨曦展開教學生涯。

我深信每位孩子都有無限潛能，希望以多元教學讓學習成為愉快的旅程。曾在特殊學校及幼兒發展中心工作，見證孩子的成長，更加堅定我的教育使命。我喜歡手工藝和探索新知，期望為課堂帶來活力，並與同事及學生一起建立溫暖、有支持的學習社群。

I am Ms. Hui, excited to begin my teaching journey at Hong Chi Morninglight School, Yuen Long. I believe every child has limitless potential and aim to make learning enjoyable. With experience in special and early childhood education, I am committed to supporting students' growth and look forward to bringing energy to a warm, supportive classroom community.



許卓嵐老師
Ms. Hui Cheuk Laam

大家好，我是本年度孝班班主任古老師。很高興能加入元曦大家庭，這裡充滿著愛和溫暖。我們在生活中會遇到不同的困難，但只要不放棄、多嘗試，定能跨越難關。勉勵各位同學，勇於接受挑戰，保持有信心、恆心，相信你們定會成功越過難關的！很感恩能在幸福滿溢的環境下，陪伴著你們一同經歷、開心快樂地成長！

Hello everyone! I am Ms. Koo, class teacher of Class Hao this year. I am very happy to join the Morninglight family—a place full of love and warmth. Life may bring challenges, but as long as we don't give up and keep trying, we can overcome them. I hope students will have the courage to take on challenges and maintain confidence and perseverance. I am truly grateful to accompany everyone on their journey of growth in such a caring environment.

古慧珊老師
Ms. Koo Wai Shan



大家好！我是愛班班主任陳老師，主要任教語文及感知科。很高興能加入元曦大家庭。在元曦的日子裡，我感受到學生們的純真與可愛。在教學上，我希望能以耐心和恆心啟發學生，為他們營造輕鬆愉快的學習環境。我期待在未來日子裡，能與同事們攜手合作，發掘學生無限的潛能，見證他們的進步。

Hello everyone! I am Ms. Chan, class teacher of Class Oi, mainly teaching Language and Perceptual Motor Training. I'm delighted to join the Morninglight family and have already been touched by our students' sincerity and charm. I hope to create a relaxed, enjoyable learning environment with patience and perseverance, and work with colleagues to uncover each student's potential and celebrate their progress.

陳詠詩老師



新教師的話

Voices of New Teachers

大家好，我是梁佩思老師，很高興能加入晨曦的大家庭。本年度是善班的班主任，同時任教數學科和自理科。我堅信每位學生都有潛力和獨特的天賦，願所有學生能快樂健康地成長，培養自信與勇氣，迎接未來的挑戰，成為對社會有貢獻的人。

Hello everyone! I am Ms. Leung, and I'm very happy to join the Morninglight family. This year, I am the class teacher of Class Shin and teach Mathematics and Self-care. I believe every student has unique potential and hope they grow with confidence, courage, and happiness, becoming individuals who can contribute to society.



梁佩思老師

大家好！我是黃靖宜老師，很高興能夠加入元曦這個大家庭。在與學生相處的過程中，我深深感受到他們的純真與可愛，同時也感受到同事們對教學的熱誠與專業。未來我也希望能夠創造一個溫馨而舒適的校園環境，讓學生們在其中快樂學習、健康成長。

Hello everyone! I am Ms. Wong, and I am happy to join the Morninglight family. Through my interactions with students, I have deeply felt their purity and loveliness, as well as the passion and professionalism of my colleagues. In the future, I hope to create a warm and comfortable learning environment where students can learn happily and grow healthily.

黃靖宜老師



我是區曉婷老師，今年在元曦任教語文科和音樂科。我平日喜歡彈琴、唱歌，也熱愛粵劇。教學中，我認為品格比成績更重要，希望學生懂得以禮待人、培養良好品格。孩子在成長中會面對不同挑戰，我期望能陪伴他們成長，並與家長同行，一起守望他們的未來。

Hello everyone! I am Ms. Au, and this year I teach Language and Music at Hong Chi Morninglight School, Yuen Long. I enjoy playing the piano, singing, and Cantonese opera. I value character development and hope students grow with respect and confidence. As they face different challenges, I look forward to supporting them and partnering with parents along the way.



區曉婷老師

大家好！我是蘇嘉欣老師，很高興能夠加入元曦學校。元曦的每位學生都很純真可愛，亦都樂於投入在不同課堂和活動當中。同事之間也會互相幫助、互相扶持，給學生一個美好的校園生活。我相信每位學生都有獨特長處與潛能，期待與大家攜手陪伴學生們在元曦校園裡一起開心成長！

Hello everyone! I am Ms. So, and I am very happy to join Hong Chi Morninglight School, Yuen Long. The students here are lively and sincere, eager to participate in various classes and activities. My colleagues also support one another in creating a wonderful school life for the students. I believe every student has unique strengths and potential, and I look forward to accompanying them as they grow happily at school.

蘇嘉欣老師



大家好！我是曾顯諾老師，很高興加入元曦這個大家庭。元曦的學生活潑可愛，我相信每位都有不同的潛能，只要開心成長，就是我最大的期望。在課堂上，我喜歡以分組合作方式，讓學生互相支持並培養領導能力。平日我愛看美食影片，週末也會和朋友尋找各種美食—放題、麵包和甜品都是我的最愛。

Hello everyone! I am Mr. Tsang, and I'm delighted to join the Morninglight family. Our students are lively and full of potential, and my greatest hope is to see them grow up happily. In class, I enjoy using group activities to help students support one another and build leadership skills. I'm also a big food lover who enjoys watching food videos and exploring buffets, bread, and desserts with friends on weekends.



曾顯諾老師

家長活動停不了

Endless Fun for Parents

家長祝福手繪體驗工作坊

Parent's Hand-Painted Blessing Workshop



家長學校課程(三)孩子情緒暴走原因和教法

Parent School Course (III) Understanding and Managing Children's Emotional Outbursts



新生親子烘焙工作坊

Freshman Parent-Child Baking Workshop



家長活動停不了

Endless Fun for Parents

係時候一鬆一燒

Time for a "Relax & Roast" (BBQ Social)



家長中華文化點心製作班

Chinese Cultural Dim Sum Making Class for Parents



家長心靈花園

Parents' Soul Garden





元曦獲獎龍虎榜



項目名稱	成績
「築夢·同行60載」陀飛輪腕表表面繪畫比賽	優異獎：林柏朗
由ASEA 亞洲科創藝術教育協會、香港國際生物科技論壇及小小科學超人合辦之「2025香港學界生物創科及STEAM教育精英大賽」	「香港傑出STEAM學生」大獎： 林柏朗(善)，馮迦雋(德)，盞朗軒(智) 香港傑出STEAM教育學校大獎、 香港傑出STEAM校長領導大獎 及香港傑出STEAM教師大獎
烏來馬拉松6公里完成證書	6公里完成證書： 林柏朗 梁臻仁 李嘉俊
匡智盃足球比賽2025-中度組冠軍	中度組冠軍： 陳樂涵(善)，彭晞兒(善)，胡廷謙(善)，Wajid(群)，曾 晴(群)，梁臻仁(群)， 朱諾行(群)，陳韋丰(群)，李嘉俊(美)，陳振釗(美)，鄧曉丞(美)，冼寶文(勇)， 李逸恒(勇)，Hadi(勇)，林曉純(勇)，梁曉輝(勇)
機甲大師融合盃2025第二站	RobotMaster 佔領賽陣地爭奪 優異獎： 梁諾鋒 馮迦雋 吳梓軒 Wajid 鄧曉丞 Battle Ace對抗賽優異獎： 梁諾鋒 馮迦雋 吳梓軒 Wajid 鄧曉丞
匡智 X 會德豐地產-聖誕運動毛巾設計比賽2025	中學組優異獎：梁臻仁
「STEAM」教育獎 由香港新興科技教育協會主辦之「第七屆大灣區STEAM卓越獎 (香港)」	本校尹樂兒老師獲頒發「十佳STEAM 教師」(小學組)，以嘉許其按照學生的能力及需求積極將STEAM融入課堂及學校。(教師獲獎)
阿里雲國際之雲遊通義-阿里雲校際生成式AI比賽香港站	展能組亞軍：林柏朗、陳樂涵 展能組優異獎：陳澤果，許 翹、 梁安祈、周綺欣
屈臣氏集團-屈臣氏集團185周年香港學生運動員獎	游泳：湯皓駿



元曦獲獎龍虎榜

項目名稱

成績

中國香港智障人士體育協會-第50屆 特殊奧運會分區田徑賽

冠軍：
50米(林柏朗)
100米(鍾嘉軒、郭曉
誦、
伍頌朗)
200米(梁臻仁)
擲壘球(周綺欣、吳
森森)

亞軍：
50米(周綺欣)
100米(吳梓軒)
擲壘球(梁諄哲、梁臻仁)
立定跳遠(李嘉俊、Hadi)

季軍：
100米(盧泓宇、夏永
禧)
200米(Hadi)
擲壘球(郭曉誦、陳振
釗)
立定跳遠(林柏朗、王
梓熹、梁曉輝)

第四十九屆香港特殊奧運會游泳比賽

梁曉輝- 50米自由泳銅牌及50米蛙泳銀牌；
陳振釗- 25米浮板 銀牌
伍頌朗- 25米浮板 銀牌
夏永禧- 25米浮板 銅牌
李嘉俊- 25米自由泳 第六名及25米背泳 金牌
WAJID -25米自由泳 銀牌及 25米背泳 銀牌
趙朗廷- 25米自由泳 第六名及 25米背泳 銀牌
湯浩駿- 25米自由泳 第六名
王梓熹- 25米自由泳 銅牌及 25米背泳 金牌
李瀚希- 25米自由泳
第六名 - 吳梓軒 25米背泳 銀牌



2024-2025 第七屆「樂繫校園獎勵計劃」

「樂繫校園獎勵計劃」 「知識連繫」大獎



本校參與由民政及青年事務局與義務工 作發展局合辦之「香港義工獎2025」



「賽馬會眾心行善-傑出 愛心學校獎」

中國青少年科技教育工作者協會-全國青 少年科技教育創新大賽科技教育工作者 賽道

一等獎、中鳴專項獎



元朗大會堂_2025-2026年度愛心無界,讓 愛閃亮



傑出義工嘉許狀：
Wajid(群), 趙朗廷(群),
鄧澤丞(美), 陳澤泉(美),
Hadi(勇), 吳森森(勇)